
          
 

 

Schriftelijke vragen ex. Art. 41 RvO 

 

Aan: het college van B&W van Groningen 

Betreft: Aantal plaatsen voor daklozen in de nachtopvang 

Datum: 22 december 2017 

 

Geacht College, 

 

Groningen kent een jarenlange traditie met het principe waarbij niemand de nacht op straat hoeft door 

te brengen”. Dat is de grondslag onder de opvang voor dak- en thuislozen in onze gemeente. Vanwege 

humanitaire redenen maar ook ter voorkoming van overlast in de stad kent deze grondslag brede steun 

in de gemeenteraad. Daarom financiert de gemeente onder andere de nachtopvang voor daklozen en de 

opvangvoorziening voor vluchtelingen. 

Vanuit de hulpverlening maar ook door de politie, die een toename constateert van het aantal 

verwarde mensen constateert, wordt aangegeven dat het aantal opvangplaatsen in verhouding tot het 

aantal onderdak-behoeftigen onder druk staat. Via het Dagblad van het Noorden meldt de Stichting 

Straatwijs dat er structureel plaatsen te kort zijn in de (nacht-)opvang. Dit wordt erkend door de 

Stichting Het Kopland, verantwoordelijk voor de dak- en thuislozenopvang in de stad. 

Op eerdere vragen van de SP-fractie gaf het college van burgemeester en wethouders aan dat 

de capaciteit van de opvang overeenkomt met de behoefte. Daarbij geldt volgens het college dat het 

een verantwoordelijkheid is van Het Kopland de beschikbare capaciteit te verdelen over de 

verschillende vormen van opvang (24-uursopvang, nachtopvang, begeleid wonen etc.). De signalering 

van de Stichting Straatwijs is voor de SP-fractie aanleiding om u de volgende vragen te stellen: 

 

1. Onderschrijft u het signaal van de stichting dat er een structureel te kort aan plaatsen in de 

nachtopvang is? Zo ja, hoe rijmt dit met uw eerdere mededeling dat de maatschappelijke 

opvang geen capaciteitsprobleem kent? Zo niet, waarom niet en hoe verklaart u het signaal 

van deze stichting? 

2. Onderschrijft u het uitgangspunt dat “niemand in deze stad de nacht op straat hoeft door te 

brengen”? Zo ja, wat gaat u per direct doen om iedereen die dat nodig heeft een 

overnachtingsmogelijkheid te bieden? Zo niet, waarom niet en hoe gaat u om met de 

humanitaire ellende die vervolgens ontstaat voor betreffende individuen en overlastrisico’s op 

straat? 

3. Enkele jaren geleden kende de nachtopvang een capaciteit van 32 plekken. De Stichting Het 

Kopland heeft deze capaciteit teruggebracht naar 25 plekken. Bent u van mening dat deze 

capaciteit voldoende is? Zo ja, hoe verklaart u dan de melding van de stichting Straatwijs? Zo 

niet, is deze capaciteitsverlaging de oorzaak van het gesignaleerde tekort aan plaatsen?  

4. Enkele jaren geleden werd in de wintermaanden de capaciteit uitgebreid tot 50 plekken. Uit 

het dagbladartikel trekken wij de conclusie dat deze tijdelijke uitbreiding niet meer plaats 

vindt. Klopt deze conclusie? Zo ja, gezien het feit dat de koudste wintermaanden nog voor de 

deur staan, hoe wordt voorkomen dat mensen de nacht buiten door moeten brengen? Zo niet, 

hoe is die tijdelijke uitbreiding georganiseerd en voor hoeveel plaatsen? 

 

Namens de SP-fractie, 

 

Jimmy Dijk 

 


